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Atunci cand vorbim despre o anumita problema, situatie este bine sa cerem parerea tuturor
partilor si sa oferim informatii cat mai bogate pe tema respectiva. In ceea ce priveste consumul
de etnobotanice si deschiderea magazinelor in Sighetu-Marmatiei exista persoane care sunt
contra, dar si altii care sunt pro. Am incercat sa vedem din perspectiva lor, a tinerilor sigheteni,
cei care au consumat sau care inca mai consuma etnobotanice, cand au inceput pentru prima
data, in ce context, ce senzatii le produc etc.  Astazi iti prezentam 3 cazuri, iar maine vor fi
prezentate altele. Iata intrebarile adresate si raspunsurile. V nu este o prescurtare a numelui, ci
varsta tinerilor. La ce varsta ai consumat ptr prima data etnobotanice? In ce context? Ce
senzatii ai atunci cand le consumi? Ce parere ai despre cei care critica persoanele
consumatoare? Crezi ca vei regreta faptul ca ai consumat, pe viitor? Crezi ca etnobotanicele
creaza dependeta? Daca da, te consideri dependent?    
V 17.
1. la 16 ani 
2. Anturajul, bineinteles. 
3. Relaxare completa si happiness.  
4. Le dau un sfat: sa incerce si ei 
5. Nu, pentru ca atunci cand eram sub influenta lor nu am facut lucruri regretabile si nebunesti  
6. Parerea mea e ca nu creeaza dependenta  
V 18   
1,2. Prima data, am consumat plante etnobotanice la varsta de 17 ani ...de curiozitate, la cineva
acasa.  
3. Pai la inceput e interesant. Te ameteste, se invarte lumea in jurul tau, esti amortit, explozie
de endorfina  Esti oarecum fericit, dar se schimba situatia cand incepe sa ti se uste gura si sa iti
bata inima de zici ca trece trenul ICE prin tine. E nasol. 
4. Nu le condamn, cred ca le vor doar binele acelor persoane care le consuma. E ok sa incerci,
dupa parerea mea, dar nu sa continui sa consumi. Iti prajeste creierul si numai tie iti faci rau
consumand. 
5. Nu voi regreta. S-a intamplat, a trecut. Nu consider ca am "pacatuit" doar pentru ca am
incercat aceasta experienta. Nu o sa ma afecteze nicicum pe viitor. 6. Consider ca
etnobotanicele creeaza dependenta, mai ales psihica. Pentru ca, daca iti place ceva, faci la
nesfarsit pana te saturi sau pana nu mai poti ... si o patesti cumva. Si nu, nu ma consider
dependent. 
V 21 
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1. La 18 ani, 
3. Senzatie chill, razi mult, esti fericit 
4. Nu am nimic cu cei care  critica persoanele consumatoare, e treaba lor.  
5. De regretat nu o sa regret ca am consumat. 
6. Nu creeaza dependenta.    
Tot cu aceasta ocazie, 
echipa SighetOnline
multumeste Soniei pentru munca depusa in obtinerea acestor informatii. 
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